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BOTKA ALAPOSAN TÚLBECSÜLTE A TANÁROK FIZETÉSÉT 

Szegedi bérvita számokkal 
és konkrét tényekkel 
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Lendületet vesztettek 

Folytatás a z 1. oldalról 
A városi cégvezetők alapfizetését és 
prémiumát a gazdasági társaság va-
gyona, nettó árbevétele és a dolgozók 
létszáma alapján határozzák meg. A 
legmagasabb, milliárdos forgalmat 
produkáló cégek kategóriájában - ide 
tartozik az SZKT, az IKV és a környe-
zetgazdálkodás - bruttó 413 ezer, a leg-
alacsonyabb kategóriában pedig - ide 
tartozik az IH és a városi televízió -
315 ezer forint a vezető alapbére. Az 
igazgatónak járhat költségtérítés. Dó-
zsa Gábor SZKT-vezér például a szer-
ződése szerint magáncélra is használ-
hat ja a vállalati autóját, jár neki ben-
zinköltség. Telefonhasználatát - el-
mondása szerint - 30 ezer forintban li-
mitálták, de a lebeszélt összeg 20 szá-
zalékát saját zsebből fizeti, a 30 ezres 
határ feletti részt pedig teljes egészé-
ben ő állja. Ha az igazgató teljesíti a 
városvezetés által előre meghatározott 
gazdasági tervet, prémiumot kaphat, 
aminek mértékéről a szegedi közgyű-
lés dönt. 

Az utóbbi években a legtöbb cégve-
zető teljesítette a prémiumfeladatokat, 
így két részletben fizetése 100 százalé-
kát kapta jutalmul, ami összesen brut-
tó 3-4,7 millió forintot jelentett évente. 
Decemberben úgy döntött a közgyű-
lés, hogy 2009-ben 100-ról 80 száza-
lékra csökkenti a cégvezetők prémiu-
mát, amivel bruttó 600-900 ezer fo-
rint közötti összeget vettek ki az igaz-
gatók zsebéből. Hűvös a teljes összeg 
elvonására tett javaslatot, amit nem 
támogatott a közgyűlés. 

- Sántít a polgármester úr összeha-
sonlítása, hiszen a közalkalmazottak 
jogállásáról szóló törvény szerint a 20 
éve tanító középiskolai tanárnak 172 
ezer 900 forint az alapilletménye a be-
sorolás szerint. Még a nyugdíj előtt ál-

S A SZEGEDI CÉGVEZETŐK KERESNEK 
A L E G R O S S Z A B B U L . A budapesti 
ö n k o r m á n y z a t i t u l a j d o n ú cégek 
igazgatói a bruttó 600 ezer és 1,5 
millió forintos fizetések mellett 150 
százalékos p r é m i u m o t is k a p h a t -
nak - derül ki az Origó internetes 
hírportál k ö z e l m ú l t b a n n y i l v á n o s -
ságra h o z o t t felméréséből. Miskol-
con bruttó 440 és 980 ezer, D ebr e -
cenben a n a g y o b b közszolgáltató 
cégek vezetői 600 és 700 ezer f o -
rint között keresnek, de még Eger-
ben is 525 és 732 ezer forint az 
alapbérük az ö n k o r m á n y z a t i cég-
v e z e t ő k n e k . A fenti városok m i n d -
egyikében p r é m i u m is megilleti az 
igazgatókat. 

ló pedagógus is csak bruttó 236 ezer 
forintot keres. Erre jöhet még a bruttó 
7500 forintos osztályfőnöki pótlék, 
valamint a túlóráért és helyettesítésért 
járó pénz, aminek kiszámítása bonyo-
lult, de ez sem több néhány ezer fo-
rintnál. A jutalom iskolánként változó 
- mondta Pap Jánosné, a pedagógusok 
szakszervezetének titkára. 

Kühn János, a Tömörkény István 
gimnázium igazgatója elmondta, hogy 
ők bruttó 940 forintot tudnak fizetni 
egy túlóráért a pedagógusoknak. Aki 
jól és sokat dolgozik, az bruttó 50-60 
ezer forint jutalmat kap egy alkalom-
mal, a tanév végén a Tömörkény-gim-
náziumban, ahol az igazgató szerint a 
húsz éve pályán lévő kollégái bruttó 
180 és 200 ezer forint között keresnek 
havonta. Információink szerint más 
szegedi középiskolában egy nagyon 
dolgos hónap után bruttó 250 ezer fo-
rintot is kereshet egy két évtizede ok-
tató pedagógus. 

Ezren kerékpároztak tavaly a Critical 
Mass rendezvényén Szegeden. De ma 
este csak spontán felvonulást t a r t a -
nak a s z e r v e z ő k . 

MUNKATÁRSUNKTÓI 
„Ezren kerekeztek együtt a belváros-
ban a Critical Mass figyelemfelhívó 
kerékpáros demonstrációján a Föld 
napja alkalmából" - tudósított lapunk 
tavaly április végén a nagy létszámú 
szegedi kerékpárost megmozgató ese-
ményről. 

Ezért is furcsa, hogy ma este 8 órára 
a szegedi Dóm térre - tömeges meg-
mozdulás helyett - rendőri biztosítás 
nélküli, spontán biciklis felvonulást 
hirdettek meg a szervezők. 

- Kifulladt az eddigi szervezőgárda, 
más dolgokra fordítja energiáját, 
ugyanakkor nem jelentkeztek fiata-
lok, akik átvennék feladataikat - ma-

gyarázta Dovalovszki András, a Criti-
cal Mass egyik szegedi szervezője. 
- Az értesítőkre sem reagáltak annyi-
an, mint korábban. Ebből arra követ-
keztetünk, hogy csökkent a résztvevők 

• • Kifulladt az eddigi 
W # szervezőgárda, más 

dolgokra fordítja energiáját. 
Dovalovszki András 

érdeklődése. A Critical Mass csapata 
ezért azt kéri mindenkitől, hogy csak 
saját felelősségére, a KRESZ-t betartva 
vegyen részt a közös bringázáson. 

- Az újdonság varázsa kophatott 
meg, ezért csökkent a létszám 
- mondja l f j . Nagy Gábor. A Magyar 
Kerékpárosklub szegedi alapszerve-
zetének titkára a Budapesten har-
mincezer ember részvételével rende-
zett vasárnapi biciklis megmozdulás-
sal kapcsolatban megjegyezte: a fővá-
rosban is vonult már egyszerre 80 
ezer kerékpáros. Vagyis Szegeden a fő-
városihoz hasonló helyzet játszódik le 
- kicsiben. A titkár a mai, spontán ak-
cióra 100-200 résztvevőt vár. - Meglát-
juk, hogyan hat majd mindez a részt-
vevőkre. Ha jobban tetszett nekik a ta-
valyi év varázsa, akkor jövőre biztos 
nagyobb energiát fektetnek bele a 
szervezésbe. 

FÁT ÜLTETNEK, MADARAT LESNEK 
Az ökotudatosság népszerűsítését zász-
lajára tűző Szegedi Ifjúsági Napok szer-
vezői cserjeültetést szerveznek a szege-
di Széchenyi tér posta felőli részén ma, 
a Föld napján, délelőtt 10 órakor. A ta-
valyi fesztiválon sokan használtak 
komposztálható étkészletet - az ebből 
keletkezett értékes másodnyersanyagot 
a szervezők 100 darab cserje elültetésé-
hez használják fel. A Hermann Ottó 
Kollégium előtt is fát ültetnek ugyanek-
kor: Badó Attila, az SZTE hallgatói és 
közkapcsolati rektorhelyettese, vala-
mint Görög Márta, az SZTE alma mater 
vezetője azt a növényt ülteti el, amelyet 
a kollégium az Universitas-Szeged Kht. 
karacsonyfa-bérlési akciójában igé-
nyelt. A szegedi Fehér-tón, a Kiskunsági 
Nemzeti Park Tisza-völgyi bemutatóhá-
zában pedig természetvédelmi témájú 
játék, számos előadás, terepi madárles 
várja az érdeklődőket 10 és 15 óra kö-
zött. A részvétel ingyenes, a szervezők 
javasolják, mindenki vigyen magával 
uzsonnát, innivalót, terepruhát. 

PONTYOT TELEPÍTENEK 
A Kormorán Horgászegyesület április 
24-én méretes pikkelyes- és tükörpon-
tyokat telepít a tavaiba. Emiatt a veze-
tőség horgászati tilalmat rendel el az-
nap délelőtt tíz órától április 25-én, 
reggel öt óráig. 

•JUHÁSZ GYULA-NAPOK 
Ismét megszervezi a Juhász Gyula-na1 

pokat a Szegedi Tüdományegyetem Ju-
hász Gyula Pedagógusképző Kar Hall-
gatói önkormányzata. Szeged legna-
gyobb felsőoktatási fesztiválja mintegy 
3000 hallgatót mozgat meg: csütörtö-
kig kulturális, művészeti és sportren-
dezvényekre várják a fiatalokat, im-
már 13. alkalommal. A Csillagszemű Ju-
hász címért három napon át vetélked-
nek a jelöltek: olyan embert próbáló 
feladatokkal kell megbirkózniuk, mint 
a hordószónoklás, a birkacipelés vagy 
a „küzdelem a medvével". 

M A K 0 V E C Z I R O D Á J A Á T D O L G O Z Z A A T E R V E T 

milliárddal 
olcsóbb lesz 
a makói f ü r d ó 
Áttervezi Makovecz Imre irodája a 
makói f ü r d ő t e r v é t , h o g y mégis 
megépülhessen. A létesítmény így 
2500 négyzetméterrel kisebb és 1 , 4 
milliárd forinttal olcsóbb tesz. A z 
ö n k o r m á n y z a t n á l remélik, júliusban 
kiválaszthatják a kivitelezőt , és 
szeptemberben tényleg k e z d ő d h e t 
a z építkezés. 

BAKOS ANDRÁS 
Március első hetében hidegzuhany-
ként érte a makói önkormányzatot, 
hogy az új fürdő megépítésére beadott 
három kivitelezői ajánlat közül a leg-
olcsóbb is 4,9 milliárd forintról szólt. 
A város 3,2 milliárdot szánt erre a 
munkára, a megnyert támogatással és 
a kötvénykibocsátásból származó 
pénzzel együtt. A történteket azóta 
többen kommentálták, a városházán 
a megjegyzésekre válaszul azt mond-
ták, körültekintően jártak el, három 
kivitelezővel áraztatták be az engedé-
lyes terveket, igaz, még tavaly nyáron. 
De nem csak a gazdasági válság hatá-
sa az, hogy így jártak. 

Makó tárgyalni kezdett a munkára 
jelentkező cégekkel, de közben az is 
kiderült, hogy több pénzt erre a célra 
nemigen lehet szerezni. - Ezt tudomá-
sul vettük, és ezután azt néztük meg, 
mit lehet most elhagyni a tervből; „ki-
timsózni", de úgy, hogy amit most el-
hagyunk, az később külön megvaló-
sítható legyen - mondta tegnapi tájé-
koztatóján Búzás Péter polgármester. -
Megegyeztünk a Makovecz-irodával 

abban, mi legyen a terv végleges vál-
tozata. A részletes áttervezés e hónap 
végéig elkészül, a fürdő 2500 négyzet-
méterrel kisebb és 1,4 milliárd forint-
tal olcsóbb lesz. 

Az új tervből kimarad a 25 méteres fe-
dett, a kiúszós élménymedence és a csa-
ládi zóna. Ezeket később, külön pályá-
zati forrásból meg lehet építeni. - A 25 
méteres fedett medencéről egyeztettem 
a r úszószakosztály vezetőjével, aki elfo-
gadta elképzelésünket. Eszerint a meglé-
vő tanuszoda folytatásaként 2011-re épí-
tünk 25 méteres medencét, ez a nagy 
beruházással akár egy menetben, vagy 
nem sok csúszással valósulhatna meg. 

• • A z t n é z t ü k meg, m i t 
# # lehet most elhagyni 

a tervből , mit lehet 
„ k i t i m s ó z n i " . 
Búzás Péter 

Búzás Péter azt mondta, ami a terv-
ben megmarad, azt olyan színvonalon 
akarják megépíteni, ahogyan az eddigi 
Makovecz-épületeket. A városházán 
úgy számolnak, így meglesz a beruhá-
zás 3,2-3,5 milliárdból. Május második 
felében indítják az új közbeszerzési el-
járást, júniusban eredményt hirdetnek, 
és így szeptember-októberben kezdőd-
het az építkezés. Ez azt is jelenti, hogy a 
fürdő nyáron zavartalanul üzemelhet. 

Óováebi F O T Ó K a témáim I 
a x i n t e r n e t e n ! MKÉMMMMÉÍM 
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